
Protokół nr 13/III/2021 

z posiedzenia Dolnośląskiej Rady Działalności Pożytku Publicznego  

w dniu 13 września 2021  

13 września 2021 r. we Wrocławiu odbyło się w trybie stacjonarnym XIII posiedzenie 

Dolnośląskiej Rady Działalności Pożytku Publicznego (DRDPP) III kadencji.  

W posiedzeniu udział wzięli:  

• Małgorzata Calińska-Mayer, 

• Agnieszka Kowol, 

• Marian Mójta 

• Andrzej Wiewióra 

• Błażej Szymczak, 

• Damian Marek Fiet 

• Błażej Zając 

• Wojciech Biliński 

• Tytus Czartoryski 

• Rafał Borzyński 

oraz  

• Katarzyna Stępień – Zastępca Dyrektora Wydziału Spraw Obywatelskich i 

Cudzoziemców, Dolnośląski Urząd Wojewódzki. 

Ponadto w spotkaniu wzięła udział: Renata Pędziwiater – Dział Współpracy z Organizacjami 

Pozarządowymi / Departament Spraw Społecznych i Rynku Pracy UMWD. 

Porządek 13. Posiedzenia 

1. Otwarcie posiedzenia DRDPP. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Działalność na rzecz cudzoziemców – możliwości w świetle ustawy o samorządzie 

województwa oraz działania podejmowane przez wojewodę. 

4. Zaopiniowanie projektu „Programu współpracy Samorządu Województwa 

Dolnośląskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na Dolnym Śląsku w 2022 r.”. 

5. Przyjęcie protokołów z posiedzeń w dniach 29.06.2021 r.  oraz 5.08.2021 r. 



6. Informacja po spotkaniu roboczym nt. zasad konkursowych UMWD. 

7. Debaty – Co dalej po COVID-zie? i Zdrowie psychiczne młodych. 

8. Wolne wnioski i informacje. 

9. Zakończenie posiedzenia. 

Przebieg posiedzenia i przyjęte postanowienia: 

1. Rozpoczęcie posiedzenia oraz przywitanie gościa przez Wiceprzewodniczącą DRDPP 

p. Małgorzatę Calińską-Mayer. 

2. Wiceprzewodnicząca Rady zaproponowała przyjęcie następującej zmiany w porządku 

posiedzenia: z porządku zostaje usunięty z powodu braku informacji pkt. 6 

„Informacja po spotkaniu roboczym nt. zasad konkursowych UMWD”, które 

prowadził nieobecny dzisiaj p. Waldemar Weihs.  

Zmiany zostały przyjęte.  

3. Na wniosek p. Błażeja Zająca  jednym z dzisiejszych omawianych tematów jest 

działalność na rzecz cudzoziemców – możliwości w świetle ustawy o samorządzie 

województwa oraz działania podejmowane przez wojewodę. Zakres działań 

realizowanych przez wojewodę omówiła p. Katarzyna Stępień – Zastępca Dyrektora 

Wydziału Spraw Obywatelskich i Cudzoziemców w Dolnośląskim Urzędzie 

Wojewódzkim. 

Dyr. Katarzyna Stępień podczas rozmowy przedstawiła m. in.: 

• możliwości kontaktu: nowe stanowisko głównego specjalisty ds. kontaktów z 

klientami spoza urzędu, Koordynatora infolinii dla Obywateli z Państw 

Trzecich, 

• współpracę z Wrocławskim Centrum Rozwoju Społecznego, 

• rosnącą liczbę składanych wniosków o pobyt (2018 r. – 20 067, 2020 r. – 

30 214, prognoza na 2021 r. – 46 000), 

• przeprowadzone zmiany strukturalne w celu zwiększenia liczby obsługiwanych 

osób, 

• „szybką ścieżkę” rozpatrywania wniosków w celu przyśpieszenia procedury, 

• przyśpieszenie procesów technicznych, uzupełnienie zasobów, 

• dodatkowe platformy do kontaktu, które powstaną po uszczupleniu kadry, 



• oczekiwania od organizacji pozarządowych przekazywania rzetelnych 

informacji cudzoziemcom, którym pomagają.  

Pan Błażej Zając podziękował dyr. Stępień za przyjęcie zaproszenia i omówienie 

zagadnień przygotowanych przez niego. Dokonał również prezentacji organizacji 

pozarządowej, której jest prezesem - Stowarzyszenia Społeczno-Kulturalnego 

„Porozumienie Wschód – Zachód”. Misją Stowarzyszenia jest budowanie 

wzajemnego porozumienia i dialogu opartego na zrozumieniu i poszanowaniu dla 

odrębności oraz tożsamości narodowej i kulturowej. Stowarzyszenie prowadzi 

działalność na rzecz cudzoziemców już od 10 lat. Nie jest jedyną organizacją, która 

pomaga cudzoziemcom jednak niewiele z nich prowadzi działalność w tak szerokim 

zakresie. 

Pan Błażej Zając zapytał m. in. jak powinna odbywać się w właściwy sposób pomoc 

udzielana cudzoziemcom przez organizacje pozarządowe, jakie są aktualnie i jakie 

powinny być możliwości działania organizacji pozarządowych, wspierających 

nieodpłatnie cudzoziemców. Proponując organizację wspólnych spotkań wyraził 

przekonanie, że spotkania będą stanowić ogromną wartość, a przede wszystkim 

umożliwią wzmocnienie procesu pogłębiania współpracy pomiędzy organizacjami 

pozarządowymi działającymi na rzecz cudzoziemców na terenie województwa 

dolnośląskiego a Dolnośląskim Urzędem Wojewódzkim.  

Ustalenia: 

• w celu wzajemnej wymiany myśli, doświadczeń i koncepcji, związanych z codzienną 

pracą na rzecz cudzoziemców na Dolnym Śląsku Błażej Zając nawiąże współpracę z 

Wydziałem Spraw Obywatelskich i Cudzoziemców w Dolnośląskim Urzędzie 

Wojewódzkim,  

• dyr. Katarzyna Stępień zorganizuje do końca tygodnia spotkanie z koordynatorem 

ds. infolinii  oraz głównym specjalistą ds. kontaktów.  

Na zakończenie omawianego tematu Wiceprzewodnicząca podziękowała dyr. Stępień 

za deklarację zorganizowania spotkania, a Błażejowi Zającowi za zaangażowanie w 

działalność na rzecz cudzoziemców. 



4. Agnieszka Kowol podsumowała proces konsultacji projektu „Programu współpracy 

Samorządu Województwa Dolnośląskiego z organizacjami pozarządowymi oraz 

innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na Dolnym Śląsku 

w 2022 r.”. Przypomniała, że na wniosek Rady konsultacje zostały przyśpieszone tak 

aby odbyły się przed okresem wakacyjnym. Na wniosek Rady w projekcie 

uwzględniono Dolnośląski Budżet Obywatelski, Fundusz Pożyczkowy dla ngo oraz 

rozszerzono rozdział 12 zamiast dodawać kolejny. Przypomniany został harmonogram 

prac nad Programem oraz informację, że już na etapie zbierania propozycji do 

projektu Programu każda z dolnośląskich organizacji pozarządowych może złożyć 

swoje propozycje do dokumentu. 

Projekt Programu otrzymał pozytywną opinię Wydziału Rozwoju Regionalnego w 

sprawie zgodności dokumentu ze Strategią Rozwoju Województwa Dolnośląskiego 

2030. 

Błażej Zając podziękował za uwzględnienie w projekcie programu działań na rzecz 

integracji cudzoziemców oraz fundusz pożyczkowy dla organizacji pozarządowych. 

Następnie Wiceprzewodnicząca Rady potwierdziła kworum i Rada podjęła decyzję o 

przystąpieniu do głosowania w sprawie pozytywnego zaopiniowania projektu 

„Programu współpracy Samorządu Województwa Dolnośląskiego z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na Dolnym Śląsku w 2022 r.” Uchwała została podjęta stosunkiem 

głosów: za - 10, przeciw - 0, wstrzymujących się 0. 

5. Agnieszka Kowol przypomniała, że do protokołu nr 11 z 29 czerwca br. wpłynęły 

uwagi Małgorzaty Franczak i Waldemara Weihsa. Zapisy zostały uwzględnione. Do 

protokołu nr 12 z 5 sierpnia br. nie było uwag. Protokoły zostały przyjęte. 

6. Agnieszka Kowol na prośbę nieobecnego Waldemara Weihsa przypomniała zebranym 

o debacie – Co dalej po COVID-zie?, która odbędzie się w środę 15 września br. w 

godz. od 10 do 14 w sali Dolnośląskiego Ośrodka Doskonalenia Nauczycieli we 

Wrocławiu.  Szczegółowy program został przesłany drogą mailową. Natomiast druga 

debata pn. „Zdrowie psychiczne młodych” planowana na 23 września br. 

prawdopodobnie się nie odbędzie z uwagi na odmowę dwóch prelegentów. 

Szczegółową informację przekaże Przewodniczący Rady. 



7. Ponadto w wolnych wnioskach: 

• Damian Fiet poinformował, że uczestniczył w XXX edycji Forum Ekonomicznego, 

które odbyło się w dniach 7-9 września br. w Karpaczu. Forum miało nie tylko wymiar 

ekonomiczny ale również społeczny. Przez trzy dni trwania konferencji odbyły się 

liczne panele dyskusyjne i prezentacje, a także wiele wydarzeń towarzyszących. Takie 

wydarzenia to doskonała okazja do spotkań z organizacjami pozarządowymi, 

nawiązania współpracy z biznesem i sektorem prywatnym. Zachęcił członków Rady 

do udziału w kolejnym forum. 

• Błażej Zając zapytał o możliwość zorganizowania spotkania Konwentu 

Wojewódzkich Rad Działalności Pożytku Publicznego oraz Dolnośląskiego Kongresu 

Obywatelskiego, o które zabiegała Rada. W odpowiedzi Agnieszka Kowol przekazała, 

że sprawę spotkania Konwentu prowadzi dyr. Jerzy Komorowski. Natomiast w 

sprawie kongresu były prowadzone rozmowy Dolnośląskiej Federacji Organizacji 

Pozarządowych z Marszałkiem Cezarym Przybylskim. Pan Marszałek zadeklarował 

wsparcie wydarzenia. Kongres miał być realizowany w Krzyżowej. Federacja miała 

ustalić termin a także skontaktować się z premierem Saksonii. Po stronie urzędu jest 

deklaracja współpracy. 

8. Po wyczerpaniu tematów Wiceprzewodnicząca DRDPP podziękowała członkom Rady 

za aktywny udział w pracach nad przygotowaniem projektu programu współpracy 

oraz udzieleniem pozytywnej opinii. Termin kolejnego posiedzenia DRDPP pozostał 

do ustalenia. Wiceprzewodnicząca DRDPP Małgorzata Calińska-Mayer zakończyła 13 

posiedzenie Rady. 

Małgorzata Calińska-Mayer 

Wiceprzewodnicząca DRDPP 

Sporządziła: Renata Pędziwiater – Wydział Rozwoju Społeczeństwa Obywatelskiego UMWD 


